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مرگ یک موتورسوار در پیست 
مقصران پاسخ گو باشندبدون مجوز

موتورســوار گرمســاری کــه بدون 
رعایت اســتانداردها در پیست شهران 
در حــال تمریــن بــود، دچــار حادثه 
شــد و جان خود را از دســت داد. به 
گزارش ایرنا، شب گذشــته در یکی از 
پیســت های موتورسواری شمال غرب 
تهران، موتورسواری حین تمرین دچار 
سانحه شد و متأسفانه جان خود را از 

دست داد.
پیگیری ها مشــخص شــد  از  پس 
کــه این ورزشــکار گرمســاری که ۳۷ 
سال داشت، شــب هنگام در محدوده 
منطقه کن در حــال تمرین بود و پس 
از پرش از روی فنس های پیســت، در 
دره ای بــه عمــق حــدود ۱۵۰ متری 
ســقوط کــرد و موتورش نیــز روی او 
افتاد. او در لحظات اول دچار آســیب 
شدید و خون ریزی داخلی می شود که 
موتورسواران دیگر به کمک او می روند 
اما موفق به نجاتش نمی شوند. پیست 
مورد نظر متعلق به شــهرداری تهران 
بوده که در مزایده توســط یک شخص 
و بــا پشــتیبانی یکی از شــرکت های 
ورزشی  فعالیت های  برای  خصوصی، 
فعالیت می کند. پیســت از نظر ایمنی 
اســتاندارد نبــوده و مجــوزی هم از 
اســتان  جوانــان  و  ورزش  کل  اداره 
نــدارد و فعالیتــش  یــا فدراســیون 
بــه جــز فعالیت   بــود.  غیرقانونــی 
غیرقانونی این پیســت، نکات امینی و 
امدادی اعم از استاندارد محیط و کادر 
پزشــکی نیز مورد توجه قــرار نگرفته 
بود و این مســئله باعث شــد که فرد 
حادثه دیده به دلیل نبود کادر پزشکی، 
جان خود را از دست بدهد. محافظ ها 
و فنس هــای اطــراف پیســت نیز اگر 
ارتفاع اســتاندارد را داشت، ورزشکار 
با وسیله نقلیه به دره سقوط نمی کرد 
و از طــرف دیگر هم زمین  پیســت به 
خاطر باران های اخیر، اســتاندارد لازم 
را از دســت داده بود. برخی منابع به 
خبرنگار ایرنا اطلاع دادند که پیســت 
مورد نظر توســط مقام قضائی پلمب 
و نهادهای مربوطــه در حال پیگیری 
این ورزشــکار هســتند.  عاملان مرگ 
مازیــار ناظمــی، رئیــس فدراســیون 
با  موتورســواری در گفت وگوی کوتاه 
خبرنگار ایرنــا در این خصوص گفت: 
نامه ای بــه اداره کل ورزش و جوانان 
اســتان تهران زدیم و ذکــر کردیم که 
بابت این اتفاق باید پاسخ گو باشند زیرا 
وظیفه بازرســان این اداره است که از 
مراکز ورزشی استان بازدید کنند و روی 
مجوزها و اســتانداردهای آنها نظارت 

داشته باشند.

والیبال  ایران  شداسترالیا مغلوب جوانان 
تیم ملی والیبال جوانان پســر ایران 
در چهارمین دیدار تدارکاتی و دوستانه 
خود در ســورابایا دیروز (یکشــنبه ۳۱ 
تیــر) به مصــاف تیــم ملــی جوانان 
غلامرضا  شــاگردان  رفــت.  اســترالیا 
مومنی مقدم در این دیدار که در ســالن 
اصلی مســابقات قهرمانی آسیا برگزار 
شــد، ۳ بر صفر بــه پیروزی رســیدند 
تا بــا ثبت چهار بــرد تدارکاتــی برای 
شروع مسابقات قهرمانی جوانان آسیا 
۲۰۲۴ آماده شوند. عمران کوک جیلی، 
آرمین قلیچ نیازی، ســیدمتین حسینی، 
پویــا آریاخــواه، طاها بهبودنیــا، آرین 
محمودی نــژاد و مرتضــی طباطبایی 
تیم ملی جوانان  ترکیب شــروع کننده 
ایران در این دیدار بودند. ملی پوشــان 
ایران با امتیازهــای ۲۵ بر ۱۵، ۲۵ بر ۱۴ 
و ۲۵ بر ۲۱ موفق به شکســت استرالیا 
شدند. به درخواست سرمربی استرالیا 
دو تیم یک ســت ۱۵ امتیازی دیگر هم 
بــازی کردند که این ســت ۱۵ بر ۱۲ به 
سود اســترالیا شد. بیست ودومین دوره 
رقابت های والیبال قهرمانی مردان زیر 
۲۰ ســال آســیا از دوم تا نهم مرداد با 
حضور ۱۶ تیم در شهر سورابایا اندونزی 
پیگیری خواهد شد و تیم ملی جوانان 
ایران قبل از شــروع این مســابقات در 
چهار دیدار تدارکاتی موفق به شکست 
تیم های ساماتور (باشگاهی اندونزی)، 
تیم ملی جوانان اندونــزی (دو دیدار) 
و تیم ملی جوانان اســترالیا شــد. تیم 
ملی والیبال جوانان ایران در نخســتین 
مســابقه خود در رقابت های قهرمانی 
مردان زیر ۲۰ ســال آسیا، روز سه شنبه 
دوم مــرداد به مصاف چیــن  می رود و 
روزهای چهارشنبه و پنجشنبه به ترتیب 
مقابــل چین تایپــه و قطــر صف آرایی 

خواهد کرد.

  با تصمیمات ناگهانی فدراسیونخطر  در  کمین  فوتبال  ایران
فدراســیون فوتبال پس از حــدود یک ماه از ابلاغ دســتورالعمل به 
باشــگاه ها، به فکر تغییر قانون افتاده اســت و پس از اصلاح دو بند، 

برای افزایش سقف بودجه هم برنامه دارد.
 به گزارش تســنیم، فدراســیون فوتبال روز گذشته با تشکیل جلسه ای به  
ریاست مهدی تاج، دو بند مهم از دستورالعمل کارگروه نظارت بر قراردادها 
را که در تاریخ ســوم تیرماه به باشگاه ها ابلاغ شده بود، تغییر داد؛ اصلاحی 
که مســتقیم با دستور مهدی تاج انجام شد و حداقل تغییر قانون ممنوعیت 
عقد قرارداد بیش از یک ســال با بازیکنان بالای ۳۰ سال و اصلاح آن به ۳۵ 
ســال، اتفاق مثبتی بود، هرچند این قانون باید از ابتدا مورد کارشناســی قرار 
می گرفت و اعمال چنین قانونی در یک ماه گذشته منجر به عقد قراردادهای 
یک ســاله زیــادی در فوتبال ایــران شــده و خواه ناخواه باشــگاه ها را درگیر 
قراردادهای یک ســاله با بازیکنان کرده اســت. اگرچه از شجاعت فدراسیون 
در اصــلاح قانــون و پذیرفتن اشــتباه نمی توان به راحتی عبور کــرد، اما این 
پرسش پیش می آید  که چرا از ابتدا این مسائل به  صورت دقیق و موشکافانه  
بررسی  نشده اســت؟ قانون دیگر که روز گذشته توســط مدیران فدراسیون 
فوتبال اصلاح شد، مربوط به تعداد بازیکنان خارجی تیم ها بود که از ۱+۴ به 
۱+۵ افزایش پیدا کرد. اینکه چرا ســهمیه از ۱+۵ به ۱+۴ و در ادامه بار دیگر 
به ۱+۵ تغییر پیدا کرده، پرسشــی است که پاســخی برای آن پیدا نمی شود. 
یکی از علل افزایش شدید و غیرمنطقی قیمت بازیکنان داخلی، منع حضور 
بازیکنان خارجی اســت؛ هرچند درباره خارجی ها نیز نکات فراوانی از جمله 
کیفیــت آنها و دلالی ها وجود دارد. موضوع دیگر، شــایعه افزایش ناگهانی 
سقف بودجه باشگاه هاست که شنیده می شود فدراسیون قرار است به زودی 
درباره آن تصمیم گیری کند. فدراســیون امسال سقف ۳۲۵ میلیاردی را برای 
باشــگاه ها در نظر گرفته اســت و حالا زمزمه های افزایش صد میلیاردی آن 
به گوش می رسد. در حالی که مدیران فدراســیون فوتبال بارها درباره سقف 
بودجه ۳۲۵ میلیــاردی و ضمانت های اجرائی آن صحبت کرده اند و رئیس 
فدراسیون دلیل تصویب این ســقف را کنترل هزینه کرد باشگاه ها اعلام کرد،  
افزایش ناگهانی آن چه  علتی می تواند داشــته باشد، آن هم در شرایطی که 
اکثر باشــگاه ها آخرین فعالیت های خــود در نقل و انتقالات را دنبال می کنند 
و حتی شــایعه ها  درباره عدم  رعایت ســقف بودجه توسط برخی باشگاه ها 
در چند روز گذشــته مطرح شــده اســت؟! حال این پرسش مطرح می شود 
که مگر فدراســیون فوتبال بارها اعلام نکرده  سقف قرارداد برای کنترل بازار 
است تا باشگاه ها در چارچوبی خاص کار کنند و از ریخت وپاش ها جلوگیری 
شود، پس چگونه است که اکنون موضوع افزایش رقم پیش آمده است؟ اگر 
موضوع کمک به باشــگاه ها باشد، چرا یک ماه پیش چنین کاری انجام نشده 
بود؟ آیا یک ماه پیش تیم های حاضر در آسیا و سایر تیم های لیگ برتری قرار 
بود در لیگی دیگر به میدان بروند؟ اگرچه اصلاح قانون و پذیرش اشتباهات 
کاری درست و پسندیده است، اما فدراسیون که تجربه ناموفق سقف بودجه 
در ســال گذشــته را دارد، چگونه می خواهد با تصمیمات ناگهانی و یکباره 
کنترل امور را در دســت بگیرد؟ آیا بهتر نیست تا رسیدن به فرمولی مناسب 
صبر کرد و زمانی که همه چیز مورد بررســی و کارشناسی دقیق قرار گرفت، 
آن وقــت کار را بــه  صورت درســت و اصولی اجرا کرد؟ طبیعی اســت که 

تصمیمات ناگهانی، ضربه ای بد به فوتبال می زند و خطرناک خواهد بود.

مهدی  طارمی  چقدر  به قدرت  اینتر  اضافه  می کند؟
ستاره پیشــین تیم فوتبال اینتر معتقد است پیوستن مهدی طارمی و 
زیلنســکی به اینتر موجب شــده است این تیم نســبت به فصل قبل 
قدرتمندتر باشــد. به گزارش مهر، مهدی طارمی مهاجم ملی پوش تیم ملی 
فوتبال ایران که اخیرا به باشــگاه اینتر در ســری آ ایتالیا پیوســته اســت، در 
نخســتین دیدار خود با پیراهــن این تیم برابر تیم سوئیســی لوگان عملکرد 
درخشــانی از خود به نمایش گذاشــت و توانســت با دو گل و یک پاس گل، 
شروع موفقی داشته باشد. «جوزپه برگومی»، مدافع سابق اینتر و کارشناس 
فوتبال، به تازگی در گفت وگویی با روزنامه «گازتا دلو اســپورت» درباره قدرت 

و توانایی تیم اینتر در فصل جدید صحبت کرده است.

تقویت تیم با اضافه شدن زلینسکی و طارمی
برگومی اظهار کرده که با ورود پیوتر زلینســکی و مهدی طارمی، تیم اینتر 
نســبت به فصل گذشته قدرتمندتر به نظر می رسد. هر دو بازیکن به صورت 
رایگان جذب شــده اند و برگومی این مســئله را به عنوان یــک نقطه مثبت 
برای تیم قلمداد کرد. او گفته اســت: زلینسکی به ویژه به عنوان یک جانشین 
مناســب برای هنریک مخیتاریان در نظر گرفته شده است؛ چرا که این بازیکن 

نمی تواند تمامی بازی ها را به صورت فشرده انجام دهد.
برگومــی همچنین از خرید ژوزپ مارتینــز، دروازه بان جوان، ابراز رضایت 
کرده و معتقد اســت  این بازیکن می تواند به مرور زمان به عنوان پشتوانه ای 
برای یان سومر در تیم رشد کند. با وجود اینکه برگومی اشاره کرده که ممکن 
اســت تیم اینتر در خط میانی کمی از نظر میانگین قدی کمبود داشته باشد، 
اما کیفیت کلی تیم به نظر او بسیار بالا و بدون رقیب در سری آ است. توانایی 
اینتر در ارائه ســطح بالای بازی با استفاده از خریدهایی که در تابستان انجام 

داده، بی نظیر است.

سرگیجه برای فوتبالیست های بالای  ۳۰ سال
به گزارش ایســنا، نشســت اعضای کارگروه نقل و انتقالات لیگ برتر با 

حضور مهدی تاج، ریاست فدراسیون فوتبال، برگزار شد.
فدراســیون فوتبال اعلام کــرد «تمدید قرارداد بازیکنان بالای ۳۵ ســال 
یک ســاله شــود و نفرات زیر این ســن می تواننــد قراردادی بالای دو ســال 
امضــا کنند »؛ در حالی که پیــش از این، تمدید قرارداد بــا بازیکنان بالای ۳۰ 
ســال تنها به مدت یک فصل امکان پذیر بود. باشــگاه استقلال و پرسپولیس 
طبــق قانون قبلی اقدام به تمدید قرارداد بــا بازیکنان خود کردند که در این 
راســتا تیم فوتبال استقلال با مهرداد محمدی (۳۰ ســاله) و روزبه چشمی 
(۳۱ ســاله) تمدید کرد و باشگاه  پرسپولیس نیز با سروش رفیعی (۳۴ ساله)، 
فرشــاد فرجی (۳۰ ساله)، عیسی آل کثیر (۳۴ ساله) و مرتضی پورعلی گنجی 
(۳۲ ســاله) قرارداد جدیــدی امضا کرد. به نظر می رســد همچنان بازیکنان 
بالای ۳۰ سال که تصمیم به عقد قرارداد با تیم جدیدی را دارند باید قرارداد 
خود را به مدت یک ســال ثبت کنند؛ چرا که فدراســیون فوتبال در اطلاعیه 
خود از عبارت «تمدید قرارداد» اســتفاده کرده است. در نتیجه این اصلاحیه 
شــامل حال بازیکنان بالای ۳۰ ســال مانند علیرضا بیرانوند، رامین رضاییان 
و فرشاد احمدزاده نیســت و آنها همچنان باید قرارداد یک ساله ببندند. این 
اصلاحیه در حالی دیروز اعلام شــد که باشــگاه ها با توجه به اطلاعیه قبلی 
فدراسیون فوتبال، اقدام به تمدید قرارداد به مدت یک فصل با بازیکنان خود 
کردند؛ بــه همین دلیل حالا باید دید باشــگاه ها می توانند با برخی بازیکنان 
بالای ۳۰ سال شــان که کیفیــت لازم برای قرارداد بالای دو ســال دارند، به 
توافق جدید برسند یا خیر. با این حال، نکته مهم این است که تغییرات متعدد 
در دستورالعمل حاکم بر قراردادهای فصل جدید لیگ برتر که هنوز یک ماه 
هم از ابلاغش نگذشــته، بدعتی ایجاد می کند که برخی باشگاه ها به سمت 
عدم رعایت دســتورالعمل بروند و به جای آن، به فدراســیون فوتبال برای 

تغییر قانون فشار بیاورند؛ اتفاقی که هم اکنون در حال رخ دادن است.

اخبار فوتبال

بازی های المپیک پاریس به  زودی از ســر گرفته خواهد شــد و ورزشــکاران اعزامی ایران به این 
رقابت ها، در رشته های مختلف به مصاف رقبا می روند. ایران در این دوره از بازی ها افت محسوسی در 
کسب سهمیه دارد و کلا ۴۰ ورزشکار به پاریس خواهد فرستاد. از آنجا که عملکرد انفرادی ورزشکاران 
اعزامــی پیش از پاریــس در رقابت های مختلف محک خورده، امید چندان زیادی به کســب طلا در 
رشــته های مختلف نیســت. با وجود این، شرایط برای رشته کشتی و ورزشــکاران شهیر این رشته تا 
حدودی متفاوت اســت. کشتی از دیرباز ســهم پررنگی در مدال آوری برای کاروان های ورزشی ایران 
داشــته و به همین موازات در کســب مدال طلا هم معمولا موفق نشــان داده اســت. این دوره هم 
طبق عرف، شــرایط چندان متفاوت نیست. بسیاری از مسئولان امیدوار به تکرار موفقیت کشتی گیران 
ایرانی در المپیک هستند و برای رسیدن به این مهم هم مزایای درخور توجهی در نظر گرفته اند. قبل 
از منحصر شــدن مطلب به رشته کشتی،  بهتر اســت موضوع پرداخت پاداش برای مدال آوران ایران 
در بازی های المپیک پاریس مورد بررســی قرار بگیرد. این دوره با تغییر سیاســت ها قرار شده تا مبلغ 
میلیاردی درخور توجهی به  ورزشکارانی که می توانند مدال آوری داشته باشند، پرداخت شود. کمترین 

میــزان پرداخت پاداش بــرای برنزی های پاریس 
خواهد بود که این رقم حداقل چهار میلیارد تومان 
است. به عبارتی، اگر یکی از ورزشکاران ایرانی در 
پاریس بتواند مدال برنز کســب کند، کف پاداشی 
کــه دریافت می کند چهار میلیــارد تومان خواهد 
بــود. چرا این موضوع باید بــه صورت حداقل در 
نظر گرفته شود؟ به این دلیل  که این رقم مصوب 
است، ولی بدون در نظر گرفتن پاداش هایی است 
که فدراســیون مربوطه و سایر ارگان ها قرار است 
بــه مدال آوران اهــدا کنند. حالا نکتــه ای که این 
ماجرا را غافلگیرکننده می کند، پاداشــی است که 
برای طلایی های کاروان ایــران در پاریس در نظر 
گرفته شده است. اگر ورزشکاری بتواند مدال طلا 
به دست بیاورد، حداقل ۱۸ میلیارد تومان پاداش 
خواهد گرفت. رشــد رقم پاداش برای ورزشکاران 
ایرانی به قدری چشــمگیر اســت که بــه قراری 
کاروان ایــران در بیــن رتبه های بــالای پرداخت 
پاداش در بین همه کشــورها قرار می گیرد. درباره 
جزئیات این موضوع باید به مصوبه دو نهاد وزارت 
ورزش و کمیتــه ملی المپیک پرداخــت. وزارت 
ورزش به صورت رسمی اعلام کرده که به ترتیب 
هشــت، چهار و دو میلیارد تومان به ورزشکارانی 
که بتوانند مدال طلا، نقره و برنز المپیک را کسب 
کنند، پرداخت خواهد کرد. این پایان کار نیســت؛ 
چراکــه رقم پاداش مصوب از ســوی کمیته ملی 
المپیک از این  هم بیشــتر است؛ کمیته به ترتیب 
۱۰، چهار و دو میلیارد تومان برای طلا، نقره و برنز 
پرداخت خواهد کرد. دلیل اختلاف رقم پرداختی 
بین مدال طلا با ســایر مدال ها نیز این اســت که 
جایگاه تیم ها در جدول رده بندی با توجه به تعداد 
طلای کسب شــده، رتبه بندی خواهد شد. پس تا 
به اینجا، مشــخص است که اگر ورزشکاری بتواند 
در المپیک طلا، نقره یا برنز دریافت کند، کف رقم 
پاداشش ۱۸، هشت و چهار میلیارد تومان خواهد 
شد. این حداقل ها برای کشتی گیران ایرانی حاضر 
در پاریــس تبدیل به رقم جذاب تــری نیز خواهد 
شــد. اگرچه هنوز جزئیــات زیادی از پــاداش در 
نظر گرفته شده سایر فدراسیون های اعزامی برای 
ورزشــکاران مربوطه که به پاریس اعزام شده اند 
منتشر نشــده، ولی فدراسیون کشتی در این زمینه 
پیش قدم شــده و خبر داده است به طلایی هایش 

در پاریس پنج میلیارد تومان پاداش خواهد داد. البته که این پایان ماجرا نیست و نقره ای ها و برنزی ها 
هم بی نصیب نخواهند ماند. در اطلاعیه ای که فدراسیون کشتی در این زمینه منتشر کرده، آمده است: 
«فدراســیون کشتی از محل درآمدهای خود به مدال آوران المپیک پاریس  پاداش نقدی اهدا خواهد 
کرد. بر این اســاس، به طلایی های کشتی ایران در المپیک پاریس پنج میلیارد تومان پاداش به همراه 
پاداش ماهانه  صد میلیون تومان به مدت یک سال پرداخت خواهد شد. همچنین به نفرات دوم یک 
میلیارد تومان پاداش به همراه پاداش ماهانه ۳۰ میلیون تومان به مدت یک سال و به نفرات سوم نیز 

مبلغ ۵۰۰ میلیون تومان به همراه پاداش ماهانه ۱۵ میلیون تومان پرداخت خواهد شد ».
حالا که فدراســیون کشتی پیش قدم شــده و برای طلایی هایش پاداش درخور توجهی در نظر 
گرفته است، می توان با جزئیات بیشتری درباره شرایط فردی مثل حسن یزدانی صحبت کرد. یزدانی 
مشــهورترین چهره کشــتی آزاد ایران در پاریس خواهد بود. او که به تازگی به سلامت از کنار عمل 
جراحی ســخت کتفش عبور کرده، به مرز آمادگی رسیده و بســیاری امیدوارند اولین چراغ کشتی 
ایران در المپیک را روشــن کند. این خوش بینی برگرفته از چند مورد است؛ اول اینکه حسن یزدانی 
برای ثبت نامش در تاریخ ورزش ایران و  رسیدن 
به دومین طلای خود در المپیک، بی تابی می کند. 
حضورش در مســابقات جهانی پیش از المپیک 
هم نشان داده به لحاظ آمادگی بدنی به مرحله 
قابل قبولی رســیده و سخت است به مدالی غیر  
از طلا بیندیشد. از سوی دیگر، غیبت رقیب دیرینه 
او در پاریس هم مزید بر علت شــده است؛ دیوید 
تیلور آمریکایی که هر بار مقابل حسن یزدانی قرار 
گرفته بود کشتی گیر ایران را اذیت کرده بود، اصلا 
ســهمیه حضور در پاریس را به دست نیاورده تا 
حالا حسن بیشترین بخت را برای رسیدن به مدال 
طلای وزن ۸۶ کیلو گرم داشــته باشد. با کنار هم 
چیدن همین اتفاقات  مشــخص است که حسن، 
نزدیک ترین گزینه بــه دریافت حداکثر پاداش در 
بین کشــتی گیران است. همان طورکه عنوان شد، 
وزارت ورزش و کمیتــه ملی المپیک برای مدال 
طلا ۱۸ میلیارد تومان پرداخت خواهند کرد. این 
رقم با پنج میلیارد تومانی که فدراســیون کشتی 
برای طلا می دهد، عدد جذاب ۲۳ میلیارد تومان 
را رقــم می زند. هرچند  باز این پایان کار نیســت؛ 
چرا که عنوان شــده برنده مدال طلا ماهانه صد 
میلیون تومــان برای یک ســال دریافت خواهد 
کــرد. این رقم معادل یک میلیــارد  و ۲۰۰ میلیون 
تومان خواهد شــد تا مجموع پاداشی که فردی 
مثل حســن یزدانی می تواند در پاریس به جیب 
بزند، بــه  ۲۴ میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان برســد. 
همان طورکه عنوان شــد، ایــن پاداش ها هم باز 
به همین جا خاتمه پیــدا نخواهد کرد و معمولا 
پاداش های  نیــز بعضــا  ارگان هــای مختلــف 
جداگانه ای برای این افراد در نظر خواهند گرفت. 
نه تنها حسن یزدانی، بلکه فعلا با این شرایط  هر 
کشــتی گیر ایرانی که بتوانــد در پاریس طلا درو 
کند، می تواند امیدوار باشــد کــه حداقل پاداش 
چهار سال سختی برای رسیدن به مدال المپیک 
را دریافت کرده اســت. حسن یزدانی پیش از این 
هم با قهرمانی در بازی های آسیایی توانسته بود 
حداقل  یک میلیــارد و ۷۰۰ میلیون تومان پاداش 
بگیرد. او که در آســیا کار سختی برای رسیدن به 
مدال طلا نداشــت، ۹۰۰ میلیون تومان از وزارت 
ورزش و ۸۰۰ میلیون تومان به علاوه هزار دلار از 

کمیته ملی المپیک پاداش گرفت.

یک طلا همه چیز  را عوض می کند

پاداش ۲۴ میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومانی 
در انتظار حسن یزدانی

مســئولان فدراســیون فوتبال بازدیدی از ورزشــگاه آزادی 
تهــران انجام دادنــد و در جریــان آخرین روند بازســازی این 
ورزشــگاه قرار گرفتند. در جریان این بازدید بود که مهدی تاج، 
رئیس فدراســیون فوتبال در مصاحبه ای وضعیت ورزشــگاه 
آزادی را شــوکه کننده عنوان کرد. نکته مهم آنکه این ورزشگاه 
نه صرفا برای مسابقات لیگ برتر، بلکه برای مسابقات آسیایی 
و ملی هم باید آماده شود و عدم استفاده از این ورزشگاه برای 
مســابقات مهم می تواند تبعات جبران ناپذیــری برای فوتبال 
ایران داشته باشد. کارگروهی به منظور آماده سازی ورزشگاه ها 
در سراسر کشــور تشکیل شده و مســئولان فدراسیون فوتبال 
امیدوارند تا موعد آغاز لیگ بیست وچهارم که از بیست وپنجم 
مردادماه فعالیت خود را شــروع می کند، اکثریت ورزشــگاه ها 

به شــرایط مطلوب و استاندارد رسیده باشــند. داوود رفعتی، 
دبیر ستاد آماده سازی ورزشــگاه های لیگ برتر در گفت وگویی 
تلویزیونی درباره آخرین وضعیت ورزشگاه ها توضیحاتی ارائه 
و عنوان کرد که میزبانی ورزشــگاه آزادی از تمامی دیدارهای 
استقلال و پرســپولیس در فصل پیش رو میسر نیست. رفعتی 
با اشاره به مشــکلات ورزشــگاه آزادی، درباره محل برگزاری 
مســابقات خانگی اســتقلال و پرســپولیس در فصل پیش رو 
توضیــح داد: «در فصل جدید لیگ تمام بازی های اســتقلال و 
پرســپولیس در ورزشــگاه تختی تهران برگزار می شود به جز 
بازی های بزرگ این دو تیم. ورزشــگاه تختــی ۹۰ درصد آماده 
میزبانی از لیگ برتر اســت. دو باشــگاه استقلال و پرسپولیس 
هــم کمک کنند تا کارهای جزئی مثــل نصب گیت ها و برخی 

مســائل دیگر انجام شــود. این کارها هزینه بر اســت و نیاز به 
کمک ســرخابی ها دارد». داوود رفعتی با تأیید این مسئله که 
صرفا دیدارهای مهم استقلال و پرسپولیس در ورزشگاه آزادی 
خواهد بود و ســایر دیدارها در ورزشــگاه تختی تهران باید به 
انجام برسد، گفت: «با انجام کارهای باقی مانده دیدار افتتاحیه 
لیگ برتر و همه بازی های استقلال و پرسپولیس تا پایان فصل 
به جز دیدارهای بزرگ مثل دربی و نبرد با تراکتور و سپاهان در 
ورزشگاه تختی برگزار می شود. دیدارهای لیگ نخبگان این دو 
تیم و به اضافه بازی های بزرگ و مهم آنها در ورزشگاه آزادی 
خواهد بود». دبیر ســتاد آماده سازی ورزشگاه های لیگ برتر با 
تمجید از وضعیت زیرساختی ورزشگاه تختی، برخی از امکانات 

این ورزشگاه را بهتر از ورزشگاه آزادی توصیف کرد.

شوک غیرمنتظره به پرسپولیس و استقلال

در روزهایی که کشــتی هر لحظه به مهم ترین رویداد ســالش و شــاید به نوعی چهار 
ســالش، نزدیک می شود، فیلمی در فضای مجازی از پدر حسن یزدانی بازنشر می شود که 
در حضور وزیر ورزش و معاونانش اظهارنظری داشته که از چند منظر قابل بررسی است. 
به گزارش تابناک، پدر این کشــتی گیر به نظر می رســد در آســتانه ۳۰ سالگی پسرش هم 
دوســت دارد همه جا در کنار او حضور داشته باشد یا اگر هم کنار پسرش نیست، به جای 
پسر قهرمانش صحبت کند. در ویدئوی وایرال شده، یزدانیِ پدر خطاب به کیومرث هاشمی 
در مورد وامی صحبت می کند که حسن یزدانی برای ساخت مجموعه ورزشی اش گرفته و 
حالا در دی ماه امسال باید قسط پنج میلیاردی اش را بپردازد. یزدانیِ پدر می گوید که ورزش 
توجیه اقتصادی ندارد و حسن یزدانی به جای آنکه سراغ ساخت کارخانه برود، با توجه به 
اینکه خودش از قشــر محروم و بچه روستا بوده، دوست داشته خدمتی به ورزش و مردم 
این منطقه بکند. او به موضوعی اشاره می کند که علیرضا دبیر هم شاکی شده که چرا فکر 
حســن یزدانی خراب است و کارش را درســت انجام نمی دهد و دلیلش هم همین قسط 
پنج میلیاردی وامی اســت که گرفته و باید دی ماه آن را پرداخت کند، اما با چه درآمدی؟ 
موضوع مهم این اســت که چرا در آستانه المپیک ۲۰۲۴ پاریس، جایی که می تواند کشتی 
را صاحــب اولیــن دو طلایی المپیکش کند، پدر یزدانی باید بــه چیزی غیر از این موضوع 
مهــم فکر کند و تمرکز قهرمان جهان را هم از بین ببرد؟ اساســا چرا قهرمانی که رویش 
سرمایه گذاری شده و از سال ۲۰۱۵ که در رده سنی بزرگسالان به تیم ملی رسید، از سرمایه 
ملی مملکت استفاده کرده و پیش از آن هم در اردوی نوجوانان و جوانان بوده، خود را در 
ایام قهرمانی درگیر مسائل مالی به این سبک کند که به ادعای پدر یزدانی صدای علیرضا 
دبیر هم دربیاید که چرا فکرش خراب است؟ دبیری که بارها در موضوعات دیگر از جمله 
دوپینگ هم گفته چون کشتی گیران از بودجه دولتی -بخوانید بیت المال- استفاده می کنند 
در صورت کوتاهی و تخلف باید آن هزینه را بازگردانند. آیا دغدغه فکری قهرمان المپیک 
۲۰۱۶ ریو نباید کســب مدال طلا در المپیک ۲۰۲۴ پاریس باشد؟ به ویژه آنکه کشتی در این 
ســال ها به واسطه تلاش و پیگیری های مداوم دبیر، به لحاظ مالی در مرفه ترین فدراسیون 
بوده و قهرمانانش -کشتی گیران در سطح تیم ملی- با حمایت رئیس فدراسیون هم بحث 
اســتخدامی و هم حق و حقوق و جوایزشان به نحو احسن انجام شده است. احسن البته 
همخوان با وضعیت اقتصادی جامعه؛ قهرمانان کشــتی در این سال ها بلافاصله بعد از 
مسابقات شان جوایزی که دبیر آنها را از منابع غیردولتی و از بخش خصوصی تأمین کرده، 
دریافت کرده اند. سال گذشته حسن یزدانی که البته نقره جهانی را گرفته بود، همراه با دو 
طلایی ســنگین وزن آزاد و فرنگی جهان، با تلاش های دبیر به استخدام بانک ملی درآمد. 
او از زمانــی که به عضویت تیم ملی درآمد، بــا توجه به اینکه هیچ میدانی را بدون مدال 
ترک نکرده، در این ســال ها بالاترین مبلغ قرارداد را در لیگ برتر کشتی هم داشته است. با 
این حال این روزها و در آستانه میدان حساس المپیک، یزدانیِ پدر می گوید که دغدغه این 

کشتی گیر پرداخت قسط پنج میلیاردی است.

نقدی به درخواست عجیب
 پدر حسن یزدانی از  وزیر  ورزش


